

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 123

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 123

1952

**I. Nos. 1650-1661
II. Nos. 414-415**

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 5 March 1952 to 12 March 1952*

	<i>Page</i>
No. 1650. United Nations and Greece:	
Basic Agreement concerning technical assistance. Signed at New York, on 5 March 1952	3
No. 1651. Belgium and France:	
Loan Agreement (with annexes). Signed at Paris, on 7 September 1949 .	13
No. 1652. Belgium and Luxembourg:	
Convention for the avoidance of double taxation with respect to taxes on capital. Signed at Luxembourg, on 9 October 1948	29
No. 1653. Belgium and Norway:	
Exchange of letters constituting an agreement on the liquidation of clearing operation. Brussels, 21 January 1952	39
No. 1654. Belgium, Luxembourg and Netherlands:	
Convention (with protocol and declaration) relating to the unification of excise duties and of fees for the warranty of articles of precious metals. Signed at The Hague, on 18 February 1950	45
No. 1655. Belgium and Netherlands:	
Convention for the avoidance of double taxation with respect to taxes on capital. Signed at The Hague, on 25 September 1948	81
No. 1656. Belgium and Netherlands:	
Exchange of letters constituting an agreement on the provisional increase in pilotage charges on the River Scheldt. Brussels, 25 September, 9 and 14 November 1951	91

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 123

1952

I. Nos 1650-1661
II. Nos 414-415

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 5 mars 1952 au 12 mars 1952*

	<i>Pages</i>
N° 1650. Organisation des Nations Unies et Grèce :	
Accord de base relatif à l'assistance technique. Signé à New-York, le 5 mars 1952	3
N° 1651. Belgique et France :	
Convention de prêt (avec annexes). Signée à Paris, le 7 septembre 1949 . .	13
N° 1652. Belgique et Luxembourg :	
Convention en vue d'éviter la double imposition en matière d'impôts sur le capital. Signée à Luxembourg, le 9 octobre 1948	29
N° 1653. Belgique et Norvège :	
Échange de lettres constituant un accord sur la liquidation des opérations de clearing. Bruxelles, 21 janvier 1952	39
N° 1654. Belgique, Luxembourg et Pays-Bas :	
Convention (avec protocole et déclaration) portant unification des droits d'accise et de la rétribution pour la garantie des ouvrages en métaux précieux. Signée à La Haye, le 18 février 1950	45
N° 1655. Belgique et Pays-Bas :	
Convention tendant à éviter les doubles impositions en matière d'impôts sur le capital. Signée à La Haye, le 25 septembre 1948	81
N° 1656. Belgique et Pays-Bas :	
Échange de lettres constituant un accord au sujet de l'augmentation provisoire des tarifs de pilotage sur l'Escaut. Bruxelles, 25 septembre, 9 et 14 novembre 1951	91

	<i>Page</i>
No. 1657. Netherlands and Brazil :	
Agreement (with final protocol) concerning emigration and settlement. Signed at Rio de Janeiro, on 15 December 1950	101
No. 1658. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Libya :	
Temporary Agreement regarding financial assistance to Libya to be provided by the Government of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland. Signed at Tripoli, on 13 December 1951	167
No. 1659. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Netherlands :	
Exchange of notes constituting a reciprocal agreement for the exchange through postal channels without prepayment of postage of diplomatic bags containing non-confidential correspondence. The Hague, 30 November 1951	177
No. 1660. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Spain :	
Sterling Payments Agreement. Signed at Madrid, on 20 December 1951	187
No. 1661. Netherlands and Mexico :	
Commercial Agreement (with exchange of notes). Signed at Mexico City, on 27 January 1950	197

II

Treaties and international agreements filed and recorded from 5 March 1952 to 12 March 1952

No. 414. United States of America, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Bulgaria :	
Agreement (with protocol and related notes) concerning an armistice. Signed at Moscow, on 28 October 1944	223
No. 415. United Nations and World Meteorological Organization :	
Agreement. Approved by the Congress of the World Meteorological Organization on 10 April 1951 and by the General Assembly of the United Nations on 20 December 1951	
Protocol concerning the entry into force of the above-mentioned Agreement. Signed on 19 February 1952	245

	<i>Pages</i>
N° 1657. Pays-Bas et Brésil :	
Accord (avec protocole final) concernant l'émigration et la colonisation. Signé à Rio-de-Janeiro, le 15 décembre 1950	101
N° 1658. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Libye :	
Accord provisoire relatif à la fourniture d'une assistance financière à la Libye par le Gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord. Signé à Tripoli, le 13 décembre 1951	167
N° 1659. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Pays-Bas :	
Échange de notes constituant un accord de réciprocité relatif à l'échange par les voies postales, sans paiement de la taxe au départ, de valises diplomatiques contenant de la correspondance non confidentielle. La Haye, 30 novembre 1951	177
N° 1660. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Espagne :	
Accord relatif aux paiements en livres sterling. Signé à Madrid, le 20 décembre 1951	187
N° 1661. Pays-Bas et Mexique :	
Accord commercial (avec échange de notes). Signé à Mexico, le 27 janvier 1950	197

II

Traités et accords internationaux classés et inscrits au répertoire du 5 mars 1952 au 12 mars 1952

N° 414. États-Unis d'Amérique, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Bulgarie :	
Convention d'armistice (avec protocole et notes y relatives). Signé à Moscou, le 28 octobre 1944	223
N° 415. Organisation des Nations Unies et Organisation météorologique mondiale :	
Accord. Approuvé par le Congrès de l'Organisation météorologique mondiale le 10 avril 1951 et par l'Assemblée générale des Nations Unies le 20 décembre 1951	
Protocole relatif à l'entrée en vigueur de l'Accord susmentionné. Signé le 19 février 1952	245